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BEVIS OM ANSLAGSDAG
Fritidsnämnden
Justeringen har tillkännagivits genom anslag

Sammanträdesdatum 2021-12-08
Anslaget sätts upp 2021-12-14
Anslaget tas ned 2021-12-30

Sista dag för laglighetsprövning är dagen innan anslagets nedtagande.

Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus

Underskrift
                                                                           ……………………………………………..
                                                                           Heidi Swahn

Utdragsbestyrkande
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INNEHÅLLSFÖRTECKNING
§115 Muntlig information, Lägesrapport fotbollsplaner i Källtorp
§116 Muntlig information, Covid läget
§117 Internkontrollplan fritidsnämnden 2022
§118 Internbudget fritidsnämnden 2022
§119 Beslutsattestant för fritidsnämnden 2022
§120 Investeringsbidrag, Period 2, 2021
§121 Riktlinje – uthyrning av idrotts- och fritidsanläggningar
§122 Projektbidrag, Ansökningsperiod 2, 2021
§123 Fördelning av extra medel ur innovationspott 2021
§124 Nya deltagaravgifter för kollo 2022
§125 Remiss, detaljplan för tennishall vid Samskolevägen, del av fastigheten 

Tattby 38:1 i Saltsjöbaden
§126 Politikerinitiativ, idrottsanläggningar Järlahöjden
§127 Medborgarförslag: Subventionera kostnad för förskola att hyra 

gymnastiksal
§128 Medborgarförslag om ändrad åldersgräns för kollo
§129 Information Myrsjö simhall
§130 Politikerinitiativ, Simundervisning för icke simkunniga vuxna
§131 Redovisning delegationsbeslut
§132 Muntlig information, Idrottsanläggningar färdigställda sedan 2019 nya, 

Planerade samt under utredning
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§ 115

Muntlig information, Lägesrapport fotbollsplaner i 
Källtorp

Beslut
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet.

Ärendet
Åsa Lundmark, biträdande enhetschef bygg och anläggning, informerade nämnden.
 
Nacka kommun har tagit beslutet att anlägga två elvaspelarplaner med omklädningsrum i 
Källtorp vid Hellasgården. Att anlägga nya fotbollsplaner kräver noggrant arbete. Nu görs 
flera olika utredningar med hänsyn till markförutsättningar, miljö, djurliv och trafiksituation 
för att undersöka möjligheterna att söka bygglov och strandskyddsdispens. Därefter inleds 
upphandling av entreprenör.
 
Nacka kommun har skrivit avtal med Erstaviks fideikommiss om att arrendera marken. En 
förutsättning för att avtalet ska gälla är att kommunen får beviljat bygglov för 
fotbollsplanerna.
 
För att skapa nya fotbollsplaner behövs stora ytor, därför tittar Nacka kommun på möjligheten 
att bygga planer utanför central bebyggelse.
Fram till februari/mars 2022 görs en förstudie med hänsyn till markförutsättningar, miljö, 
djurliv och trafiksituation.
Nacka kommun har sökt bygglov för fotbollsplanerna. Innan bygglovet kan gå vidare för 
beslut behöver ytterligare utredningar göras för att kunna minimera påverkan på växt- och 
djurliv.

Beslutsgång
Fritidsnämnden noterade informationen till protokollet.

Protokollsanteckning
Ella Tegsten lät anteckna följande för socialdemokraterna.
" Socialdemokraterna är inte emot att ansöka om att etablera fotbollsplaner i Källtorp. På 
grund av den stora brist det finns på anläggningar finns ingen risk att Nacka etablerar för 
många idrottsytor i kommunen. Däremot har majoriteten ställt ytorna mot en 11mannanplan i 
Sicklavallen. Socialdemokraterna tycker inte planerna bör stå mot varandra.
 
Flera hinder för att etablera fotbollsplanerna klargjordes på nämnden. Om avlopp ska dras ut 
till anläggningen kommer det oavsett om godkännande från länsstyrelsen medföra en 
merkostnad på 10 miljoner. Det finns inte i den nuvarande budgeten för projektet. Eftersom 
det är ett arrende måste även avloppen tas bort av kommunen när arrendet upphör. Det 
omöjliggör klubbhus till föreningslivet samt möjligheter till dusch och toalett för tränande 
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ungdomar. Bajamajor kan ersätta de mest krävande behoven men ungdomar som tränar på 
planen kommer förväntas byta om hemma.
 
Fotbollsplanerna i Källtorp kommer i dagsläget inte väntas bli den idrottsanläggning som 
majoriteten tidigare utlovat. Socialdemokraterna håller fast vid att ännu finns möjligheterna 
att ändra inriktningsbeslutet i Sicklavallen till en 11 mannaplan. När Nacka växer måste 
föreningslivet få växa tillsammans med kommunen."
- - - - -

Paragrafen är justerad

5 (28)



8 december 2021

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Fritidsnämnden

Ordförandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 116                FRN 2020/65

Muntlig information, Covid läget 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet 
Anders Mebius, Kultur- och fritidsdirektör, informerade nämnden.
Den ändring i begränsningsförordningen som påverkar delar inom fritidsnämndens 
ansvarsområde är den som möjliggör användning av vaccinationsbevis vid allmänna 
sammankomster och offentliga tillställningar inomhus vid fler än 100 deltagare. Ändringen 
trädde i kraft den 1 december 2021.
 
Detta innebär att fritidsgårdsarrangemang och matcher/turneringar/uppvisningar inom idrotten 
kan påverkas. Det finns två val för den arrangör som planerar ett inomhusevent med fler än 
100 personer. Informationen har lagts ut på nacka.se.
 
Arrangemang inomhus med fler än 100 deltagare som inte använder vaccinationsbevis måste 
enligt förslaget vidta särskilda smittskyddsåtgärder:

 Deltagarna ska ha en anvisad sittplats.
 Sällskap ska kunna hålla ett avstånd om minst 1 meter i sidled samt framåt och bakåt 

från andra sällskap.
 Antalet deltagare i ett och samma sällskap får vara högst 8 personer. Om ett sällskap 

uppgår till fler än 8 deltagare ska den som anordnar sammankomsten eller 
tillställningen dela upp sällskapet.

 
Dessa åtgärder är inte nödvändiga om vaccinationsbevis används.
De anordnare som använder vaccinationsbevis ska enligt Folkhälsomyndigheten ha en rutin 
för hur kontrollen av vaccinationsbeviset ska genomföras och verifirera vaccinationsbevisets 
äkthet.
 
Hur beräknas antalet deltagare vid allmänna sammankomster för idrotten?

 Spelare, funktionärer eller tränare räknas inte som deltagare. (Dock ska dessa 
personer, till exempel vid ungdomsturneringar, när det är flera matcher som pågår 
under en längre tid, räknas in i deltagarantalet.)

 Vid samtliga arrangemang gäller fortsatt att de under 18 år inte behöver visa Covid-
pass.

 
Myndigheten för Digital förvaltning har tagit fram en app som arrangörer av offentliga 
sammankomster som vill kräva Covid-pass kan använda. Vaccinationsbevis verifiering för dig 
som arrangör I DIGG
 
De föreningar som påverkas i Nacka har valt olika vägar, Skurus handbollsdamer har fått bra 
hjälp från handbollsförbundet för att få en organisation på plats för att kunna kontrollera 
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covid-pass vid sina matcher. Det landslagsuppehåll som pågår ger dom extra tid för att få allt 
på plats. Deras barn och ungdomsarrangemang påverkas inte. Wallenstams damer tänker sig 
också att de ska kontrollera covid-pass för att kunna vara fler än 100 i publiken, de har förköp 
på sina biljetter vilket hjälper till att hålla kontroll på antal.
 
Allmänhetens möjlighet att besöka kommunens simhallar och ishallar påverkas inte av den 
nya restriktionen då dessa aktiviteter inte räknas som allmänna sammankomster.
 
Från idrottsrörelsen kommer glädjande besked från inomhusidrotten som varit särskilt 
drabbade under pandemin med perioder av totalt stängd verksamhet. De ser att deras 
medlemssiffror ökar igen men känner en viss oro för att både det statliga och kommunala 
stödet och fördelningen av träningstimmar är aktivitetsbaserat och att de nya medlemmarna 
inte kommer hinna räknas in.
 
Föreningsledardagar ställdes in, med hänvisning till att föreningarna fortfarande har fullt 
fokus på återuppbyggnad. Föreningsledardagar planeras till våren 2022.

Beslutsgång
Fritidsnämnden noterade informationen till protokollet.
- - - - -

Paragrafen är justerad
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§ 117                FRN 2021/116

Internkontrollplan fritidsnämnden 2022 

Beslut 
Fritidsnämnden fastställer förslag till internkontrollplan för år 2022 enligt bilaga 1 till 
tjänsteskrivelsen daterad 7 november 2021.

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige fattade i september 2020 beslut om ett nytt reglemente för 
internkontroll. Reglementet gäller för samtliga nämnder. Den interna kontrollen handlar 
ytterst om att bidra till att kommunens verksamheter bedrivs på ett ändamålsenligt och 
kvalitativt sätt. Nämnden ska varje år, utifrån en riskanalys, besluta om vilka kontrollmoment 
som ska granskas inom nämndens ansvarsområde. Kontrollmomenten presenteras i 
internkontrollplanen. Resultatet av utförda kontroller rapporteras minst en gång om året till 
nämnden. Uppkommer väsentliga brister i den löpande internkontrollen under året rapporteras 
dessa till nästkommande nämnd efter att bristerna har identifierats.

Handlingar i ärendet 
Internkontrollplan fritidsnämnden 2022
Bilaga internkontrollplan FRN 2022
 

Beslutsgång
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut.
- - - - -

Paragrafen är justerad

8 (28)



8 december 2021

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Fritidsnämnden

Ordförandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 118                FRN 2021/94

Internbudget fritidsnämnden 2022 

Beslut 
Fritidsnämnden fastställer internbudget för år 2022 till 165,3 miljoner kronor enligt beskrivet i 
tjänsteskrivelsen daterad 8 november 2021.

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade vid sitt sammanträde den 15 november 2021 (KFKS 2021/95) 
att fastställa fritidsnämndens budgetram för år 2022 till 165,3 miljoner kronor. Det är en 
utökning med 9,7 miljoner kronor jämfört med 2021 års budgetram. Fritidsnämndens förslag 
till budgetram vid yttrandet av Mål & Budget 2022–2024 var 164,9 miljoner kronor, 
kommunfullmäktiges beslut om en budgetram på 165,3 miljoner kronor är således 0,4 
miljoner kronor mer än fritidsnämndens förslag. Tilldelningen på 0,4 miljoner kronor avser 
medel för att utöka nämndens kolloverksamhet. I övrigt beslutade kommunfullmäktige enligt 
fritidsnämndens förslag. Kommunfullmäktige beslutade även i enlighet med fritidsnämndens 
förslag till fokusområden och resultatindikatorer för år 2022 samt i enlighet med förslag om 
en utökad reinvesteringsbudget om 12 miljoner kronor för fyra investeringsprojekt.

Handlingar i ärendet 
Tjsk Internbudget fritidsnämnden 2022
 

Beslutsgång
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut.
 
Sidney Holm meddelade att Miljöpartiet inte deltog i beslutet med hänvisning till egen 
budget.
 
Ella Tegsten meddelade att Socialdemokraterna deltog inte i beslutet med hänvisning till egen 
budget.
 
- - - - -

Paragrafen är justerad
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§ 119                FRN 2021/115

Beslutsattestant för fritidsnämnden 2022 

Beslut 
Fritidsnämnden utser för år 2022 kultur- och fritidsdirektör Anders Mebius till ordinarie 
beslutsattestant och enhetschef Cortina Lange till ersättare för ansvar 17000 enligt bilaga 1 till 
tjänsteskrivelse daterad den 7 november 2021.

Sammanfattning av ärendet 
Fritidsnämnden föreslås besluta att utse ordinarie beslutsattestant för år 2022 enligt bilaga 1. 
Det är endast den ordinarie beslutsattestanten som har rätt att vidaredelegera beslutanderätten 
inom sitt ansvarsområde, det vill säga rätt att besluta om alla lägre nivåers attesträtt. 
Delegationsbeslut om detta ska anmälas till nämnden.

Handlingar i ärendet 
Tjsk Beslutsattestant för fritidsnämnden 2022
Bilaga Beslutsattestant år 2022 för fritidsnämnden
 

Beslutsgång
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut.
- - - - -

Paragrafen är justerad
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§ 120                FRN 2021/68

Investeringsbidrag, Period 2, 2021 

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att bevilja:

1. Nacka Ridklubb 2 400 kronor för byte av låscylindrar

2. Järla IF Orientering och Skidor 27 600 kronor för avloppsåtgärder och renovering av 
klubbstugan

3. Boo FF 30 000 kronor för renovering av kontor/kansli

4. Hästhagen IF 30 000 kronor för bollstopp och sand vid Hästhagen Beach Arena

5. OK Ravinen 30 000 kronor för takrenovering

6. Älta Scoutkår 30 000 kronor för nya luftvärmepumpar
 
Fritidsnämnden beslutar att avslå:

7. Allianskyrkan i Ältas ansökan om 50 000 kronor för renovering/nybyggnation av 
skateboardramp.

8. Boo Folkets Hus ansökan om 31 500 kronor för att ersätta brunnen utrustning.
 
Fritidsnämnden beslutar att ansökan nr 8, Boo folkets hus, ska behandlas som ett riktad 
bidrag.
 

Sammanfattning av ärendet 
Investeringsbidraget riktar sig till bidragsberättigade föreningar som äger eller hyr sina egna 
lokaler och anläggningar. Bidrag kan inte sökas för investeringsprojekt i lokaler som upplåts 
per timbasis säsongsvis av kommunen eller för lokaler som ingår i kommunens utbud av 
anläggningar.

Syftet med investeringsbidraget är att erbjuda ekonomiskt stöd till föreningarna för att de ska 
kunna genomföra olika investeringar, renoveringar eller underhållsåtgärder i sina egna 
anläggningar.

För 2021 finns sammanlagt 500 000 kronor att dela ut i investeringsbidrag.

För de ansökningar som inkom under våren 2021 beviljade fritidsnämnden investeringsbidrag 
om totalt 350 000 kronor och således återstår 150 000 kronor till höstens ansökningsperiod. 
Totalt har det under höstens ansökningsperiod inkommit åtta ansökningar om totalt 335 500 
kronor.
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Handlingar i ärendet 
Tjsk Investeringsbidrag, period 2, 2021
 

Yrkanden
Gunilla Grudevall Steen(L) yrkade bifall till enhetens förslag till beslut.
 
Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade att ansökan nr 8, Boo folkets hus ska lyfts ur ärendet för 
att behandlas som ett riktad bidrag.
 
Fritidsnämnden föreslås att delegera till ordförande att besluta om ett riktat bidrag till Boo 
folkets hus. 

Beslutsgång
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut.
 
Fritidsnämnden beslutade att ansökan nr 8, Boo folkets hus, ska behandlas som ett riktad 
bidrag.
 
På grund av jäv deltog inte Bosse Ståldal (NL) i handläggningen av ärendet.
- - - - -

Paragrafen är justerad
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§ 121                FRN 2021/89

Riktlinje – uthyrning av idrotts- och fritidsanläggningar 

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar om införande av riktlinjer avseende uthyrning av idrotts- och 
fritidsanläggningar i enlighet med bilagan ”Riktlinje – Villkor och regler för bokning av 
idrotts- och fritidsanläggningar.” Riktlinjen införs och ersätter ”Riktlinje – Villkor och regler 
vid förhyrning av idrottsanläggning och lokal” (FRN 2019/15) från och med 2022-01-01.

Sammanfattning av ärendet 
Kultur- och fritidsenheten har sett över och tagit fram ett förslag för att komplettera de 
styrdokument som gäller när en förening, företag eller privatperson bokar och nyttjar tid i, av 
fritidsnämnden finansierade, lokaler/anläggningar.

Syftet är att uppdatera befintliga styrdokument, att de i så stor utsträckning som möjligt även 
är applicerbara för andra nämnder samt att riktlinjerna synkroniseras med kommunens nya IT-
system för bidrag och bokning.

Enheten har tillsammans med andra berörda enheter identifierat nödvändiga justeringar av 
nuvarande riktlinjer. Tillsammans med införandeprojektgruppen för det nya boknings- och 
bidragssystemet har enheten även identifierat nödvändiga justeringar för att anpassa 
riktlinjerna efter systemet.

Arbetet med införandet av det nya bidrags- och bokningssystemet kräver att vissa beslut fattas 
omgående för att kunna fortgå. Innehållet i denna riktlinje kan därför komma att kompletteras 
i samband med att förslag på justerade taxor och avgifter samt nya fördelningsprinciper tas 
upp till nämnden för beslut i december 2021.

Handlingar i ärendet 
Tjsk Riktlinje - Fördelningsprinciper för idrotts- och fritidsanläggningar samt lokaler
Fördelningsprinciper (FRN 2016-68)
Bilaga Riktlinje - Fördelningsprinciper för kommunala lokaler och anläggningar inom idrotts- 
och fritidsområdet
 

Beslutsgång
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut.
- - - - -

Paragrafen är justerad
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§ 122                FRN 2021/67

Projektbidrag, Ansökningsperiod 2, 2021 

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att bevilja:

1.Boo FF 19 800 kronor för målvaktsutbildning i samverkan med Skuru IK och Nacka 
IBK

2. Nacka Ridklubb 10 600 kronor för ungdomsledarkurser

3. Älta IF 24 600 kronor för rekrytering av tjejer till sin ishockeyverksamhet
 

Fritidsnämnden beslutar att avslå:
4.Twisters Cheer Elites ansökan om 51 860 för ledarutbildning

Sammanfattning av ärendet 
Enligt fritidsnämndens riktlinjer ska projektbidraget hjälpa föreningar att genomföra projekt 
som kan höja verksamhetens kvalitet, skapa en möjlighet att pröva nya verksamhetsformer 
och nå nya grupper. Sista ansökningsdag för projekt som ska starta under våren 2022 var den 
1 oktober 2021. Vid detta tillfälle hade det inkommit 4 ansökningar om projektbidrag. Den 
totala budgeten för projektbidraget är för 2021 147 000 kronor. Under vårens 
ansökningsperiod beviljades fem ansökningar med ett totalt belopp om 92 000 kronor och 
därmed återstår 55 000 kronor att fördela vid detta ansökningstillfälle. Av fyra inkomna 
ansökningar föreslås tre beviljas projektbidrag med ett totalt belopp om 55 000 kronor.

Föreningarna har bland annat ansökt om bidrag för ledarutbildningar och rekrytering av 
flickor till ishockey.

Handlingar i ärendet 
Projektbidrag, ansökningsperiod 2, 2021
 

Beslutsgång
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut.
- - - - -

Paragrafen är justerad
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§ 123                FRN 2021/118

Fördelning av extra medel ur innovationspott 2021 

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att bevilja:

Fryshuset 82.000 kr för projektet ”Studio Fryshuset Nacka”, som vill stimulera 
ungdomarna att bli aktiva i hela processen från att producera sin egen musik till att 
kunna hålla i ett eget event.
 

Fritidsnämnden beslutar att avslå:
Fryshusets ansökan om 80 000 kr för projektet ”United Sisters”.

Fryshusets ansökan om 80 000 kr för projektet ”Framtidens förmågor”.

Sammanfattning av ärendet 
För att fritidsgårdarna ska utvecklas i takt med tiden och utifrån ungdomarnas behov, har 
fritidsgårdarna möjlighet att söka medel för innovation och utveckling. Under november 
månad 2021 fick aktörerna möjlighet att ansöka om extra innovationsmedel, 250 000 kr, som 
överförts från prestationsersättningen till innovationspotten, enligt delegationsbeslut 2021-11-
01. Sista ansökningsdag för att ansöka om extra medel ur innovationspotten, var den 22 
november 2021. Totalt inkom tre ansökningar om medel på totalt 242 000 kr. De inkomna 
ansökningarna föreslås beviljas stöd med ett totalt belopp om 82 000 kronor. Två projekt 
föreslås få avslag, då kriterierna för innovationspotten inte uppfylls.

Handlingar i ärendet 
Fördelning av extra medel ur innovationspott 2021
 

Beslutsgång
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut.

Protokollsanteckning
Ella Tegsten lät anteckna följande för Socialdemokraterna.  
" Nackas ungdomar har eftertfrågat utökade öppettider av kommunens fritidsgårdar vid helger 
och lov. Socialdemokraterna la därför förslag om utökade öppettider i vår budget istället för 
att använda resurserna till en innovations- och prestationspott. Potterna avser att skapa 
konkurrens mellan fritidsgårdarna trots att verksamheterna har olika upptagningsområden och 
inriktningar. Endast två verksamheter har hittills sökt pengar ur innovationspotten vilket tyder 
på att bidraget inte blivit någon större succé. Återigen är ideologiskt drivna marknadsprinciper 
viktigare för majoriteten i kommunen än verksamhet som medborgarna efterfrågar."               
- - - - -

Paragrafen är justerad
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§ 124                FRN 2021/120

Nya deltagaravgifter för kollo 2022 

Beslut 
Fritidsnämnden antar förslaget till nya deltagaravgifter.
 
Deltagaravgifter  för kollo i Nacka
                                            År 1               År 2               År 3
                                            2022               2023               2024
Månadsinkomst                   Avgift/dag     Avgift/dag     Avgift/dag
0-20 000 kr                          80                  80                  80
20 001-30 000 kr                 100                120                120
30 001-42 000 kr                 200                250                250
42 001-52 000 kr                 250                300                350
52 001 kr & mer                  370                370                370  

Sammanfattning av ärendet 
Nacka kommun har inte justerat avgifter för kollo på flera år. Vid initieringen av 
kolloupphandlingen den 27 oktober 2021, då ersättningen till kolloarrangörer höjdes, 
beslutade enheten att se över deltagaravgifter inför Mål och budget 2022.

Vid jämförelse med Stockholms stads deltagaravgifter visade det sig att avgifter för 
vårdnadshavare med samma lön och barn på samma kollogård kan variera stort om man är 
bosatt i Stockholm eller i Nacka. Då Nacka kommuns deltagaravgifter inte har justerats på 
flera år, föreslås en mjuk övergång till nivåer liknande Stockholms stads. Förslaget är att 
justeringen görs under en tre års period så att ökningen inte får så stor inverkan på barns 
möjlighet att åka på kollo. Om förslaget genomförs, ger höjningen en intäktsökning på ca 60 
000 kr under 2022, allt annat lika.

Handlingar i ärendet 
Nya deltagaravgifter för kollo 2022
 

Yrkanden
Ella Tegsten (S) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP), följande ändring.
Att Fritidsnämnden ska matcha Stockholmstads lägsta nivå med slopad avgift för de 
vårdnadshavare med lägst lön mellan 0-20 000 kr. 
 
Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade bifall till enhetens förslag till beslut.

Beslutsgång
Med avslag på Ella Tegstens yrkande beslutade nämnden i enlighet med Gunilla Grudevall 
Steens bifalls yrkande.
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Protokollsanteckning
Ella Tegsten inkom med följande anteckning för Socialdemokraterna.   
" Socialdemokraterna föreslog att slopa avgifterna för de som tjänar allra minst. Förslag till 
beslut från majoriteten avsåg  att matcha Stockholmstads avgifter för att skicka sitt barn på 
kollo. Därför höjs avgifterna för de som tjänar allra mest i deras förslag. Höjningen för 
höginkomsttagare sätter vi oss inte emot, däremot vill vi även att likt Stockholm stad slopa 
avgifterna för de som tjänar allra minst. Trösklarna att skicka sitt barn på kollo bör vara så 
låga som möjligt så att de med knappa resurser inte tvekar på att söka en plats på några av de 
kolloverksamheter som kommunen erbjuder. "
 
- - - - -
 
 
 

Paragrafen är justerad
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§ 125                FRN 2021/113

Remiss, detaljplan för tennishall vid Samskolevägen, del 
av fastigheten Tattby 38:1 i Saltsjöbaden 

Beslut 
Fritidsnämnden antar förslag till yttrande enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelse daterad den 1 
november 2021. Fritidsnämnden antar förslag till yttrande enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelse 
daterad den 1 november 2021.

Sammanfattning av ärendet 
Fritidsnämnden yttrar sig över detaljplanen för att bevaka att medborgarnas behov av motion, 
rörelse och mötesplatser tillgodoses. Fritidsnämnden har fått möjlighet att lämna synpunkter 
över beslut om detaljplan för tillbyggnad av tennisanläggning. Befintlig anläggning ligger på 
mark som arrenderas av Saltsjöbadens Lawntennisklubb som äger och driftar anläggningen. I 
samma område ligger Saltsjöbadens ishall som ägs och driftas av kommunen. Att skapa 
utökad verksamhet för idrott är bra för barn och ungdomar och kommer även att addera större 
flöden till området vilket ger ökad trygghet och attraktion.

En befintlig 5-spelarplan med konstgräs måste flyttas till annan plats i närområdet. Ny plan 
behöver färdigställas innan den befintliga rivs.

Det behövs en fördjupad analys av den framtida parkeringssituationen. Det som föreslås är en 
försämring för besökare till ishallen med färre antal parkeringsplatser än i dagsläget. Även 
angöring och parkering för bussar behöver analyseras. Då platsen ligger i direkt anslutning till 
Tattby naturreservat är det viktigt att byggregler som presenteras i planprogrammet 
respekteras allt för att säkerställa olika miljöaspekter. Access in till naturreservatet får inte 
försämras. Säkra gång- och cykelvägar ska planeras så att barn och ungdomar kan ta sig till 
området på ett bra sätt. Även gångvägen från Tattby station behöver planeras på ett säkert sätt 
ur trygghetsaspekter.

Fordonstrafik fram till befintlig förskola och framtida 5-spelarplan behöver analyseras för att 
hitta en permanent lösning. I dagsläget är trafik inte tillåten på gångvägen.

Handlingar i ärendet 
Tjsk utbyggnad av tennisanläggning i Tattby, Saltsjöbaden
Förslag till yttrande över tillbyggnad av tennisanläggningen vid Samskolevägen, del av 
fastighet 38:1 i Saltsjöbaden, Nacka kommun
Samråd Planbeskrivning
Samråd Plankarta
Samråd  PM Parkeringsförslag
Samråd  Dagvattenutredning
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Beslutsgång
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut.
- - - - -

Paragrafen är justerad
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§ 126                FRN 2021/99

Politikerinitiativ, idrottsanläggningar Järlahöjden 
Inkom den 22 september 2021 av Bosse Ståldal, (NL)

Beslut 
I politikerinitiativet angivna förslag ingår redan i planeringsarbetet för Järlahöjdens 
utveckling. Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet 
I politikerinitiativet ingår följande förslag till beslut: Fritidsnämnden beslutar att föreslå 
Kommunstyrelsen att utreda om idrottsanläggningar som fotbollsplaner skulle kunna anläggas 
ovanpå parkeringsplatserna vid Järlahöjden vilka då hamnar i en garageliknande byggnad.

I planeringsarbetet för Järlahöjdens framtid ingår dels ett förslag till samlad parkering i ett s k 
”mobilitetshus” som ska ersätta den nuvarande ytkrävande markparkeringen. I 
planeringsarbetet finns för närvarande också ett förslag om att förlägga en fotbollsplan på 
taket på sagda mobilitetshus. Kultur- och fritidsenheten anser därför att initiativets innehåll 
redan ingår i planeringsarbetet för utvecklingen av Järlahöjden.

Handlingar i ärendet 
tjsk Idrottsanläggningar Järlahöjden
Politikerinitiativ idrottsanläggning på Järlahöjden (nl)
 

Beslutsgång
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut.
 
- - - - -

Paragrafen är justerad
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§ 127                FRN 2021/40

Medborgarförslag: Subventionera kostnad för förskola 
att hyra gymnastiksal 
Inkom den 2 mars 2021

Beslut 
Fritidsnämnden noterar att medborgarförslaget berör en lokal som nämnden inte har rådighet 
över, nämnden kan därför inte påverka kostnaden för dem som vill hyra lokalen. Ärendet är 
med detta färdigbehandlat.

Sammanfattning av ärendet 
Internhyresavtalet för gymnastiksalen fördes per 2021-01-01 över till fritidsnämnden, men då 
kultur- och fritidsenheten inte såg det som möjligt att avgränsa salen för uthyrning till andra 
än skolan återfördes internhyresavtalet till Ektorps skola under försommaren.

Eftersom fritidsnämnden inte hyr eller upplåter lokalen så kan nämnden inte heller påverka 
hyreskostnaden för de som vill nyttja lokalen.

Förslagsställaren uppmanas att istället kontakta Ektorpsskolans rektor som har ansvar för 
gymnastiksalen.

Handlingar i ärendet 
Tjsk Medborgarförslag, Subventionera kostnad för förskola att hyra gymnastiksal
Medborgarförslag 2021/40 Subventionera kostnad för förskola att hyra gymnastiksal publ
FRN 2021/41 Medborgarförslag Subventionera kostnad för förskola att hyra gymnastiksal 
publ
FRN 2021/42 Medborgarförslag Subventionera kostnad för förskola att hyra gymnastiksal 
publ
FRN 2021/43 Medborgarförslag Subventionera kostnad för förskola att hyra gymnastiksal 
publ
 

Beslutsgång
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut.
- - - - -

Paragrafen är justerad
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§ 128                FRN 2021/92

Medborgarförslag om ändrad åldersgräns för kollo 
Inkom den 7 juli 2021

Beslut 
Fritidsnämnden avslår medborgarförslaget om att sänka åldersgränsen för kollo från årskurs 
4-9 till årskurs 1-9. Ärendet är med detta färdigbehandlat.

Sammanfattning av ärendet 
I juli inkom ett medborgarförslag om att Nacka kommun ska upprätta samma åldersgräns för 
kollo om skolår 1-9 som andra kommuner istället för som idag skolår 4-9. En utredning inför 
kolloupphandlingen visade att kommuner har varierande åldersgränser för kollo.

I Stockholms stad finns drygt 70% av de sökande, till kollona Barnens Ö och Utepedagogik, 
inom skolår 4-9, trots att de har en bredare åldersgräns från skolår 1-9.

Förslaget om att sänka åldersgränsen inom Nacka kommun skulle få ekonomiska 
konsekvenser och påverka de dagläger som kommunen anordnar från skolår 3. För barn i 
skolår 1-3 erbjuds alternativa sommarlovsaktiviteter i Nacka. Fritidshemmen, anordnar 
lovöppet enligt maxtaxa samt flera föreningar och organisationer arrangerar kostnadsfri 
verksamhet för barn från 6 års ålder med stöd av statliga eller kommunala bidrag.

I en enkät som Nacka kommun skickade ut till barn som deltagit på kollo under 2021, ställdes 
en fråga om åldersgränser för kollo. Majoriteten av barnen (58%) ansåg att den gällande 
åldersgränsen skolår 4-9 var bra. Enbart 13% av de tillfrågade tyckte att gränserna skulle 
ändras till skolår 1-9. Mot bakgrund av ovanstående föreslås fritidsnämnden avslå 
medborgarinitiativet om att sänka åldersgränsen för kollo till skolår 1-9.

Handlingar i ärendet 
Tjsk Medborgarförslag, Ändrad åldersgräns för kollo
Medborgarförslag om ändrad åldersgräns för kollo publ
 

Beslutsgång
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut.
- - - - -

Paragrafen är justerad
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§ 129                FRN 2021/117

Information Myrsjö simhall 

Beslut 
Nämnden noterar informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet 
Fritidsnämnden fattade 2016 inriktningsbeslut om ny simhall i Myrsjö (FRN 2016 §69). I 
beslutet anges att simhallen ska byggas, ägas och drivas av extern part. Kommunfullmäktige 
fattade därefter i samband med budget 2020-2022 beslut om projekteringsmedel för ny 
simhall i Myrsjö. Kultur- och fritidsenheten har under 2021 startat ett projekt med syfte att 
förverkliga fritidsnämndens inriktningsbeslut. Målsättningen är att ny simhall i Myrsjö ska 
vara i drift i slutet av 2025

Handlingar i ärendet 
Tjsk Information Myrsjö simhall
Bilaga Information Myrsjö simhall
 

Beslutsgång
Nämnden noterade informationen till protokollet.

Protokollsanteckning
Ella Tegsten lät anteckna följande för socialdemokraterna.  
" Nackas högermajoritet har inte lärt sig av missarna som gjordes vid upphandlingen av 
Näckenbadet. Utgångspunkten för den nya simhallen i Boo baseras på en misslyckad och dyr 
finansieringsmodell . Ideologiska drivkrafter tar över enkel matematik där det mest 
ekonomisk fördelaktiga alternativet borde väljas. 
 
2016 beslöt äntligen majoriteten att etablera en simhall i Orminge. Därefter har inget hänt på 
fyra år  men nu har en plan för upphandlingen presenteras för fritidsnämnden. Majoritetens 
plan för simhallen är att upphandla en aktör som ska äga, driva och bygga simhallen Det var 
samma plan som majoriteten initialt hade för Näckenbadet. Bolaget som vann den 
upphandlingen fick däremot inte lån från banken på grund av platsens markförhållanden och 
drog sig därför ur. Det slutade med att kommunen ändå fick gå in och bygga simhallen.  
 
Enligt tjänstemännens preliminära bedömning för den kommande upphandlingen redovisas en 
fördyring för kommunen på mellan 8-10 miljoner kronor per år underen tilltänkt 30 årig 
hyresperiod jämfört med att bygga och äga anläggningen i egen regi. Det blir 250-300 Mkr 
under avtalsperioden. Pengar i sjön tycker vi. 
 
Det finns ett starkt behov av en simhall i Boo. Socialdemokraterna är därför starkt positiva till 
att etablera en simhall i området. Bristen på idrottsytor kan bara byggas bort. Däremot ser vi 
inga positiva effekter av majoritetens finansieringsmodell.  Varför ska kommunen öronmärka 
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och i princip kasta bort 8-10 miljoner kronor extra varje år av skattebetalarnas pengar då 
betydligt kostnadseffektivare lösningar finns.  
 
Avtalsperioderna för den här typen av verksamhet är dessutom långa och skulle sträcka sig 
över minst 30 år. På 30 år skulle kommunen istället kunna spara in resurser för ytterligare en 
simhall. Upphandlingen är klart ideologiskt driven av majoriteten och de verkar totalt 
förblindade i sina ideologiska övertygelser istället för att välja det mest kostnadseffektiva 
alternativet för kommunens invånare. " 
- - - - -

Paragrafen är justerad
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§ 130

Politikerinitiativ, Simundervisning för icke simkunniga 
vuxna

Beslut
Fritidsnämnden beslutar att kultur- och fritidsenheten får i uppdrag att bereda ärendet.

Ärendet
Bosse Ståldal (NL) inkom med följande politikerinitiativ.
Simundervisning för icke simkunniga vuxna
Simning är en grundläggande färdighet som alla i Sverige bör kunna. I Nacka har vi nära till 
vatten. För att känna sig trygg när man vistas på is, båtar, bryggor och nära stränder är 
simkunnighet helt avgörande.
Många som är nya i Sverige kommer ifrån kulturer där man inte är van vid att simma. Även i 
Sverige var det relativt ovanligt att kunna simma fram till början av 1900-talet. Från 1930 till 
1980-tal tog det offentliga, bl a kommuner, ett stort ansvar för att alla skulle lära sig att 
simma. Men under 1990-talet och framåt har simkunnigheten sjunkit.
Det finns flera orsaker, t ex vet vi att närhet och tillgång till simhallar och bassänger är en 
avgörande faktor när det gäller att lära sig simma. Även avgifter för simundervisningen spelar 
roll, och för icke-simkunniga vuxna är utbudet av kurser nästan obefintligt.
 
Nackalistan föreslår därför
att Fritidsnämnden inrättar ett bidrag för föreningar att tillhandahålla simkurser för vuxna med 
både blandade grupper och enbart för kvinnor, eftersom forskning visar att när en mamma kan 
simma så lär sig även hennes barn att simma.

Beslutsgång
Fritidsnämnden beslutade att kultur- och fritidsenheten får i uppdrag att bereda ärendet.
- - - - -

Paragrafen är justerad
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§ 131                FRN 2021/122

Redovisning delegationsbeslut 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet 
FRN 2021/114     2021-11-01     Ordförandebeslut om att överföra medel från prestationsfond 
till innovationsfond

Handlingar i ärendet 
Tjsk Redovisning delegationsbeslut
Ordförandebeslut prestationsfond till innovationsfond
 

Beslutsgång
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet.

Protokollsanteckning
Ella Tegsten lät anteckna följande för Socialdemokraterna.
" Majoriteten flyttar över mer pengar till ett misslyckat bidrag.
Socialdemokraterna har varit mot både innovations- och prestationspotten för kommunens 
fritidsgårdar. Prestationspotten avråddes även av tjänstemännen som menade att det skulle bli 
svårt att mäta besöken verksamheterna rättvist. Till följd av pandemin är det bedömt att det 
inte kommer gå att dela ut pengar från prestationspotten. Innovationspotten har i sin tur endast 
sökts av två verksamheter och kan endast anses vara en stor flopp för kommunen. Det finns 
heller inget som tyder på att fler verksamheter är i färd med att söka pengar från 
innovationspotten.
 
Det finns därför en hög risk att resurserna till fritidsgårdarna brinner inne istället för att bidra 
till en bättre verksamhet. Socialdemokraterna hade föreslagit att resurserna skulle gått till att 
fler fritidsgårdar har utökade öppettider vid helger och lov. Något som Nackas ungdomar har 
efterfrågat länge."
- - - - -
 

Paragrafen är justerad
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§ 132

Muntlig information, Idrottsanläggningar färdigställda 
sedan 2019 nya, Planerade samt under utredning

Beslut
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet.

Ärendet
Susanne Broman Kjulsten, samhällsplanerare, informerade om fritidsnämndens 
idrottsanläggningar färdiga ställda sedan 2019 nya , Planerade samt
under utredning.
 
När Nacka växer måste idrotten hänga med idrotten är en del i stadsplaneringen. Men precis 
som att hus, vägar, affärer, arbetsplatser ibland behöver flyttas runt för att skapa en optimal 
mix, behöver också idrottsanläggningar göra det. Därför kommer flera idrottsanläggningar att 
behöva rivas och byggas upp igen under de närmaste åren. I vissa fall kommer 
förutsättningarna förändras, till exempel anläggningar flyttas, men sett till helheten kommer 
förutsättningarna för idrott att bli bättre. Den långsiktiga planeringen av nya 
idrottsanläggningar syftar till att hålla jämna steg med befolkningsutvecklingen och hur 
intresset för olika idrotter utvecklas över tid. Ambitionen är att nya hallar och planer ska stå 
klara innan befintliga rivs.
 
Färdigställda anläggningar  sedan 2019

 Bytt från gräs till konstgräs, Fisksätra IP 11-spel och Skuru IP 9 + 5-spel
 2 st 5-spelarplaner på Rustas tak, Sicklaön
 Lekbollplaner, byte från grus till konstgräs och med ny belysning:
 Gamla Allén 7-spel (Saltsjö-Duvnäs)
 Lilla Björknäsvägen (Boo) 5-spel,
 Tollare Hedenströms väg,  (Boo) 5-spel
 Duvnäs Utskog, (Sicklaön) 5-spel
 Ny lekbollplan som inte nyttjas av föreningslivet
 Kvarnholmen (KUAB), 5-spelarplan i bostadsområde
 Multiyta och utegym - Fisksätra IP
 Basketkorgar, Älta IP
 Basketplan Ektorp (NTNs plan men FRN har delfinansierat)
 Beachvolleyboll, Hästhagen (NTNs plan)
 Nya omklädningsrum, förråd och konferensrum, Björknäs IP
 Genom rivning av en läktardel, tillskapat en ny yta för uppvärmning/styrkeövningar i 

Sickla gymnastikhall
 Boule, Älta IP – beställt men ej påbörjat.
 Utegym Tollare, Boo
 Utegym planerad till 2022 vid Gröna Dalen, Fisksätra
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SPORTHALLAR - Nya sporthallar:
 Kvarnholmen sporthall, Sicklaön, ej fullstor, fastighetsägare Slättö (januari 2022)
 Jensen gymnastiksal, Sicklaön, fastighetsägare Stenvalvet (hösten 2021)
 Sigfridsborgs sporthall, Älta, (prognos 2022), ersätter tidigare gymnastiksal. 
 Boo gårds sporthall (prognos 2022) ersätter tidigare gymnastiksal.
 Stavsborgs sporthall, Älta, en fullstor hall och en halv hall, ersätter tidigare sporthall, 

fastighetsägare Hemsö (prognos 2023)
 Multihall i Fisksätra, nuvarande sporthall kompletteras med utökade ytor för friidrott, 

basket, kampsport, styrketräning, dans/gruppträning, streetyta och fritidsgård (prognos 
2024) 

 Ektorps sporthall, Sicklön, ersätter gymnastiksal, fastighetsägare Hemsö (prognos 
2025)

 Järlahöjden, Sicklaön, två sporthallar och två gymnastiksalar ersätts med tre 
sporthallar (prognos 2026-2030)

 Järla sporthall, Värmdövägen Sicklaön (prognos 2035)
mer information finns på nacka.se

Beslutsgång
Fritidsnämnden noterade informationen till protokollet.
- - - - -

Paragrafen är justerad
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